
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 6 af 7. oktober 2021 (alm. del). Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Karsten Lauritzen (V). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Mette Kildegaard Graversen 
  

29. oktober 2021 
J.nr. 2021-7681 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 6
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, om den nedsatte elvarmeafgift, som blev vedtaget ved lov-

forslag nr. L 132 (folketingsåret 2018-19, 1. samling), også gælder kolonihavehuse og 

lign.? I benægtende fald bedes ministeren beregne, hvad denne udvidelse vil koste? 

 
Svar 

Ved lov nr. 85 af 30. januar 2019 blev den nedsatte afgiftssats på elektricitet udvidet fra at 

omfatte elopvarmede helårsboliger til også at omfatte ferielejligheder til eget brug og som-

merhuse. Afgiften blev lempet, så der også for ferielejligheder til eget brug og sommerhuse 

skulle betales en afgift på 25 øre pr. kWh af det elforbrug, der overstiger 4.000 kWh årligt. 

Lempelsen gælder desuden kun, hvis boligen er registreret som elopvarmet i BBR. 
 

Lovændringen blev gennemført for at øge aktiviteterne i sommerhusområderne og styrke 

turismeerhvervet i Danmark, særligt i vinterhalvåret, hvor der kræves meget el til opvarm-

ning.  

 

Kolonihavehuse blev ikke med lovændringen omfattet af afgiftslempelsen. Formålet med 

kolonihavehuse er at sikre bybefolkningens muligheder for rekreation og beskæftigelse i 

fritiden.  

 

Det skønnes, at en udvidelse af elvarmeafgiften til kolonihavehuse vil indebære et meget 

begrænset mindreprovenu. Det skal ses i sammenhæng med, at elforbruget i kolonihave-

huse er lavere end i sommerhuse. I gennemsnit skønnes et gennemsnitligt elforbrug på 

1.000 kWh pr. kolonihavehus. Det er således væsentligt under grænsen på 4.000 kWh.  
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